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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei ordinare a  Consiliului  local  municipal 

Tîrgu Mureş  din data de  22  martie  2018 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 20 de consilieri locali. 

Absentează d-nii consilieri Magyary Előd  şi Bratanovici Cristian, iar dl. Pápai László 

Zsolt urmează sa depună Jurământul.  

D-na consilier Benedek: - doamnelor şi domnilor,  declar deschisă şedinţa 

ordinară a Consiliului local convocată în conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 2211 

din  15 martie 2018. 

Pentru început, avem şedinţa A.G.A. - SC  Transport Local SA, dau cuvântul d-lui 

Bakos Levente. 

 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Transport local SA 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Locativ SA 

D-na consilier Benedek: - în cele ce urmează, supun la vot procesul verbal al 

şedinţei ordinare de luna trecută. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Hermann M.) 

Procesul verbal a fost aprobat cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 

D-na consilier Benedek: - supun la vot ordinea de zi, după care voi prezenta 

înscrierile pentru luări de cuvânt. Pe ordinea de zi avem 23 de materiale, plus două proiecte 

în regim de urgenţă. Din cele 23 de materiale s-a solicitat amânarea unui punct, punctul 7 

din ordinea de zi, deoarece nu au sosit încă avizele necesare, avizul de la A.N.F.P. 

Proiectele în regim  de urgenţă am să le supun la vot înainte de restul proiectelor. Proiectul 

nr. 1 în regim de urgenţă, privind  aprobarea achiziţionării de servicii de asistenţă juridică 

şi reprezentare în instanţă în Dosar nr. 28/102/2018 aflat pe rolul Tribunalului  Mureş: 

Cine este pentru includerea acestuia pe ordinea de zi, vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bălaş R., Pui S., Papuc S.) 

Proiectul a intrat pe ordinea de zi. 

Al doilea proiect în regim de urgenţă referitor la modificarea Hotărârii Consiliului 

Local nr. 353/2017 referitoare la  înfiinţarea Clubului Sportiv Municipal Tîrgu Mureş. 

La vot pentru includere pe ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? – 

Deci, ambele proiecte în regim de urgenţă au intrat pe ordinea de zi. 

Supun la vot ordinea de zi cu cele două proiecte în regim de urgenţă şi fără punctul 

7 care se amână. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Există două solicitări de a lua cuvântul, şi în conformitate cu Regulamentul 

Consiliului local trebuie precizat la care punct de pe ordinea de zi se doreşte luarea de 

cuvânt, şi dacă se aprobă, se va lua cuvânt la acel punct de pe ordinea de zi. Din solicitările 

pe care le am în faţă, nu este precizat şi nu au legătură cu punctele de pe ordinea de zi, 

astfel încât putem să le dăm cuvântul la sfârşit. Este o solicitare de la dl. Bakos Lorand 

administrator la SC Yaya Garden SRL, cu punct de lucru în strada Revoluţiei nr. 12, care 

doreşte să ia cuvântul pentru expunerea problemelor cu care se confruntă în urma 

modificării sensurilor de deplasare şi desfiinţării locurilor de parcare din faţa imobilelor. 

Dl. consilier Hermann: - strict pe procedură, stimată doamnă preşedintă. Cu tot 

respectul, vă rog să îi lăsaţi pe aceşti oameni să vorbească la începutul şedinţei. Nu cred că 

există vreo raţiune pentru care noi să-i ţinem pe aceşti oameni aici blocaţi până la epuizarea 

celor 23 de puncte de pe ordinea de zi. Auditur altera pars, lăsaţi oamenii să vorbească. 

Sunt cetăţeni a căror problemă o cunosc şi eu, câţiva dintre ei m-au contactat săptămâna 

trecută, au venit la mine în audienţă, am fost cu dânşii împreună inclusiv la dl. viceprimar 

Papuc şi am purtat o discuţie chiar constructivă pentru a găsi nişte soluţii pentru problema 

lor şi cu tot respectul, noi în acest plen suntem pentru cetăţeni, nu ei sunt la cheremul 

nostru. Lăsaţi aceşti oameni să vorbească. Vă mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - cu mare drag, domnule consilier, tocmai de aceea am 

citit această cerere pentru a lăsa oamenii să vorbească, deşi în regulament este specificat că 

trebuie să vorbească legat de un punct de pe ordinea de zi. Ca atare, pentru a respecta 

Regulamentul putem să le dăm cuvântul la sfârşitul şedinţei după ce epuizăm punctele de 

pe ordinea de zi, în cerere nu sunt menţionate nici timpul solicitat, nici punctul din ordinea 

de zi. 

Dl. consilier Hermann: - doamnă preşedintă, acest cetăţean din sală a vorbit data 

trecută 

D-na consilier Benedek: - domnule consilier, vă amintesc că eu conduc această 

şedinţă. Vă rog frumos să votaţi dacă sunteţi de acord ca dl. Bakos Lorand să ia cuvântul la 

sfârşitul şedinţei, eu propun pentru 3 minute. 

Cine este pentru? – 18  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Bakos L., Csiki Z.) 

Cea de-a doua solicitare este venită din partea d-nei director Atomei Olga, pentru a 

prezenta unele probleme legate de buget, în urma  şedinţei Consiliului de administraţie a 

Şcolii gimnaziale Al. Ioan Cuza din Tîrgu Mureş. La fel, nu este precizat punctul din 

ordinea de zi, nu este precizat timpul solicitat, astfel încât propun tot 3 minute la sfârşitul 

şedinţei. 

Cine este pentru? – 20  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Dl. consilier Bălaş: - am apăsat mult mai devreme butonul, dar  e bine şi acum. 

Totuşi, să lămurim nişte chestiuni. Când conduce dl. Papuc şedinţa, care este jurist şi 

cunoaşte foarte bine regulamentul, se dă cuvântul unor cetăţeni la începutul şedinţei; care 
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nu au avut legătură cu ordinea de zi niciodată, sau de foarte puţine ori: vezi problema 

construirii creşelor, vezi luarea de cuvânt a unui cetăţean care l-a lovit într-un bar pe un 

consilier local. Acum nu ştiu, nu am în faţă Regulamentul, dar ori dvs. greşiţi acum, ori dl. 

Papuc a greşit data trecută şi ar trebui să lămurim asta ca să ştim măcar pe viitor cum 

facem să respectăm Regulamentul pe care cu mult entuziasm l-aţi schimbat.  

D-na consilier Benedek: - să ştiţi că există şi varianta 3 în care dvs. greşiţi acum şi 

vă reamintesc că tocmai am votat să dăm cuvântul acestor cetăţeni.  

Dl. consilier Csiki: - stimată d-nă preşedintă, stimaţi viceprimari, stimaţi consilieri 

şi stimai invitaţi, dl. Bako Lorant am înţeles că vrea să ia cuvântul, doar o mică paranteză. 

Există şi comisii. În comisia de circulaţie, în care fac parte din comisia de circulaţie, chiar 

aşteptăm şi a fost luat o soluţie  prin a fluidiza circulaţia pe str. Sinaia, de la Cocoşul de aur 

până la Petrom. Soluţia ideală sigur nu s-a găsit, dar îl aşteptăm în comisii unde avem timp 

şi să dezbatem de comun acord, chiar îl aşteptăm. Asta nu îl împiedică să ia cuvântul la 

sfârşitul ordinii de zi.  

D-na consilier Benedek: – trecem la punctele de pe ordinea de zi. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de consilier local al 

doamnei Gyorfi Julia şi declararea ca vacant a unui loc de consilier în Consiliul local 

municipal Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Peti A.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier local al domnului 

Pápai László Zsolt de pe listele  Partidului Oamenilor Liberi: 

D-na consilier Benedek: - aici trebuie să menţionez că trebuie încheiat un proces 

verbal al comisiei de validare a Consiliului local, care să valideze faptul că dl. Pápai László 

Zsolt îndeplineşte condiţiile legale pentru a fi validat. Acest proces verbal  trebuie încheiat 

în urma întrunirii comisiei de validare care constă din preşedinte – dl. Bakos Levente, 

secretar - dl. Bratanovici Cristian, membrii – Herrmann Mark, Todoran Radu şi  Kovacs 

Lajos. Vă rog, comisia de validare, dl. preşedinte, dacă solicitaţi o pauză… 

Dl. consilier Bakos: - Proces verbal încheiat azi 22 03 2018. Comisia de validare a 

constatat faptul că locul consilierului local Györfi Julia a devenit vacant. Am procedat la 

examinarea dosarului, am verificat următoarele: adresa din partea Partidului Oamenilor 

Liberi prin care se propune validarea domnului Pápai László Zsolt. De asemenea, sunt încă 

două documente, adresa Partidului Oamenilor Liberi care ne informează că doamna 

Băltăţeanu Minodora nu mai face parte din partidul respectiv, respectiv declarația 

domnului Maşca Dan Sorin prin care ne comunică ca nu este de acord cu validarea sa.  În 

consecinţă, apare copia propunerii de  candidatură şi a întregii liste de la alegerile locale. În 

consecinţă, comisia de validare constată ca au fost respectate dispoziţiile legale cu privire 

la alegerea domnului consilier şi în acest caz a hotărât să propună validarea mandatului de 

consilier al domnului. Pápai Zsolt".  

Dl. viceprimar  Papuc: - raportat la adresa care ne-a sosit de la Partidul 

Oamenilor Liberi, în care ne spun că doamna Băltăţeanu nu mai face parte din partid, păi, 

corect, corect, dar nu avem nici un fel de înscris doveditor în sensul acesta. Nu știu, întreb 

dacă e vreo problemă. 

Dl. consilier Hermann: - are proiectul viză de legalitate sau nu? 
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Dl. consilier Papuc: - eu v-am întrebat numai, dacă avem vreo demisie. 

Dl. consilier Balaş: - haideţi că vă răspund eu, domnule Papuc. Doamna 

Băltăţeanu s-a înscris în USR, iar înscrierea în USR, în momentul în care te înscrii într-un 

partid, reprezintă automat demisia din alt partid. Ea nu mai este nevoită să scrie o demisie 

în scris la Partidul Oamenilor Liberi, înscriindu-se la un alt partid. Ea a fost candidată pe 

listele USR la Parlament.  

Dl. viceprimar Papuc:- ştiu, dar sunt simple afirmaţii. Cum ştim că s-a înscris la 

USR, sau a rămas, sau nu a rămas? Ştiu, aşa e Legea Partidelor, de acord cu 

dumneavoastră, dacă vă înscrieţi în alt partid se consideră că ţi-ai dat demisia din vechiul 

partid, dar n-avem nici un înscris în sensul acesta. Mai ales că s-a înscris la alt partid. Aţi 

complicat-o şi mai mult acum. Mai bine nu spuneaţi nimic. Fiind următoarea pe listă, avem 

o declaraţie a d-lui preşedinte Dan Maşca  prin care spune că nu doreşte să fie validat în 

funcţia de consilier local, dar nu avem nici un fel de, o declaraţie din partea d-nei 

Băltăţeanu prin care să ne spună că s-a înscris în alt partid. Vreau să vă zic ceva. Atunci 

când se sar două locuri, persoana respectivă  care e sărită din rând, trebuie să depună ceva, 

ori partidul să depună ceva, o demisie, nu ştiu. 

Dl. consilier Balaş: - este o declaraţie pe proprie răspundere a preşedintelui 

partidului, cum că nu mai face parte din partid, nu ? 

Dl. viceprimar Papuc: - nu. Este o declaraţie că nu doreşte el să fie validat. 

Dl. consilier Bălaş: - mai este o declaraţie. 

Dl. viceprimar Papuc: - este o adresă prin care se afirmă ceva. Nu e declaraţie pe 

proprie răspundere. E o diferență, mare diferenţă. 

Dl. consilier Radu Balaş: - nu ştiu. Aveţi secretar, faceţi cum vreţi. Acum stau să 

mă contrazic aici, că este declaraţie sau nu este? 

Dl. viceprimar Papuc: - nu este. În mapă nu este. 

Dl. consilier Bălaş: - cum nu este? Este o declaraţie a preşedintelui partidului, 

care spune că nu mai e cineva membru, nu? 

Dl. viceprimar Papuc: - nu e declaraţie! 

Dl. consilier Balaş: - când cineva nu mai e undeva, cum să aduci o dovadă că nu 

mai e? 

Dl. viceprimar Papuc: - da  

Dl. consilier Radu Balaş: - serios? 

Dl. viceprimar Papuc: - serios! 

Dl. consilier Bălaş: - bine. 

Dl. consilier Hermann: - domnule Papuc, cu tot respectul pentru profesia 

dumneavoastră, aţi devenit mai avocat decât avocaţii şi mai catolic decât papa. Sunt mai 

multe adrese aici, inclusiv una în care se spune foarte clar că domnul Pápai László Zsolt 

face parte din Partidul Oamenilor Liberi şi întruneşte condiţiile prevăzute de lege pentru a 

deveni consilier local, în urma demisiei doamnei consilier local Györfi Julia. Nu ştiu cum 

să vă explic dumneavoastră care faceţi parte dintr-un partid, din PSD, unde este cam la 

modă retragerea sprijinului politic şi centralizarea deciziilor într-un partid, ceea ce la noi în 

cazul POL, nu este cazul. Însă din moment ce la nivel de partid s-a luat o decizie, şi anume 

cine intră în Consiliul Local, următorul pe listă, şi cine este validat la nivel de partid, 

oportunitatea acestei decizii în speţă îi aparţine Partidului Oamenilor Liberi. Deci ceea ce 

faceţi dumneavoastră, cu tot respectul, nu faceţi altceva decât să scormoniţi rahatul! Şi vă 

mai vin cu un exemplu: la momentul în care a fost validat mandatul domnului nostru 

consilier, domnul Moldovan Călin, am atras atenţia că lipseşte, conform procedurii impuse 

de lege, acel referat constatator care era imperios necesar în tot setul de documentaţie. 

Chiar dacă era documentaţia incompletă, şi acel referat constatator în schimb tocmai pe 
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motiv că eu am insistat să fie inclus în proiect şi este – în cazul noului nostru coleg  Pápai 

László Zsolt, nu v-a deranjat pe niciunul că nu se respectă procedura. Or, dumneavoastră, 

în momentul de faţă după ce toate adresele sunt anexate, mai mult, este lista de candidaţi, 

viza de legalitate din partea doamnei secretar este pe proiectul de hotărâre, dumneavoastră 

veniţi cu nişte chichiţe pur birocratice, vă legaţi aici de nişte mărunţişuri, numai ca să 

puneţi nişte beţe în roate, în loc să aveţi atâta verticalitate să spuneţi că aveţi o problemă cu 

colegul nostru Pápai László Zsolt şi că nu doriţi oarecum să i se valideze astăzi mandatul. 

Iarăşi asistăm la un joc de teatru ieftin. 

Dl. viceprimar  Papuc: - domnule Hermann, şi dvs. chiar dacă vă consideraţi 

special, ca şi partid, şi deasupra tuturor reglementărilor legale, funcţionaţi după Legea 

Partidelor. Şi în Legea Partidelor, şi orice afirmaţie pe care o faci, trebuie să o dovedeşti cu 

înscrisuri! Or, n-aţi dovedit! Noi avem experienţă politică mare, şi am retras sprijinul la 

consilieri, de acord, da, şi am depus şi înscrisuri în sensul acesta: Hotărârea Biroului, ori 

demisii. Şi atunci, trebuie să ştiţi foarte bine că atunci când se face o afirmaţie se depun 

înscrisuri. Eu nu pot să merg pe cuvântul dumneavoastră şi să votez ceva nelegal. Din 

moment ce este o persoană care este în faţă şi pentru care nu am nici o dovadă că a plecat 

undeva sau mai este, cum ziceţi dvs. că e în regulă? Nu ştiu cum ziceţi. Eu zic că nu e în 

regulă. Pentru că eu nu pot să exclud pe cineva aşa, pentru că dl. membru fondator colegul 

nostru Radu Bălaş ne spune că aşa e, că s-a înscris în USR. De unde? Ştiu eu astăzi că s-a 

înscris în USR? Ştiu? Nu ştiu, pentru că nu am nici un înscris în sensul acesta. Şi nu există 

declaraţie. Există declaraţia cuiva că este membru. Normal, pentru că atunci când se depun 

listele de consiliu local, primul lucru este că trebuie să fii membru al partidului. Că aşa este 

o condiţie de validitate. Dar nu am nici o dovadă că nu mai este membru cineva. 

Dl. consilier Bălaş: - dar aveţi o dovadă că dl. Papai este membru? 

Dl. viceprimar Papuc: - da. Dar nu discutăm de dl. Papai acum aici. Discutăm de 

d-na care trebuia să se retragă şi să dovedească că nu mai este membru. 

Dl. consilier Bălaş: - domnule Papuc, nu ne mai tot trageţi pe noi de urechi şi ne 

daţi lecţii aici ce mare jurist sunteţi dvs.  Dacă ceva din acest dosar nu este bine, vă rog să 

propuneţi primarului sancţionarea tuturor serviciilor din Primărie care ne-au cerut aceste 

documente, secretarul Primăriei, cei de la Relaţii Consilieri ne-au spus că acestea sunt 

documentele necesare, noi ne-am încadrat în ceea ce ni s-a cerut! Nici mai mult, nici mai 

puţin! Aşa încât, dacă vreţi să faceţi pe marele deştept pe aici, vă rog să îi sancţionaţi pe cei 

responsabili şi care ne-au cerut nouă actele care trebuie pentru a fi validat colegul nostru, şi 

nu vă mai tot învârtiţi aici şi ne daţi nouă lecţii de cum trebuie să ne comportăm. Noi am 

respectat tot ce ni s-a cerut! 

Dl. viceprimar Papuc: - să ştiţi că la Primărie nu e birou de asistenţă juridică! 

Trebuie să respectaţi legea, domnule Bălaş. Şi nu sancţionez pe nimeni! Dacă aveţi 

pretenţia să faceţi politică în ţara asta, trebuie să ştiţi şi legile după care vă organizaţi şi 

după care funcţionaţi. Se numeşte Legea Partidelor Politice. Şi nu se dă consultanţă 

juridică. 

Dl. consilier Bălaş: - domnule Papuc, aici nu este legea partidelor politice, este 

legea administraţiei publice locale. Iar dacă citiţi legea administraţiei publice locale, scrie 

peste tot că, consilierii beneficiază de asistenţă juridică a departamentelor primăriei, din 

partea Secretarului primăriei, etc., aşa încât vă spun, nu mai tot o daţi cotită!. 

D-na consilier Benedek: – haideţi să oprim aici această politică, consilierii au 

dreptul şi pot să se exprime prin vot. Evident că este datoria dvs. să pregătiţi toate actele 

pentru ca domnii consilieri să îşi exercite dreptul de vot în deplină cunoştinţă de cauză. 

Evident totodată, că dacă ceva nu li se pare în regulă în acest dosar, au dreptul să se abţină. 

Aceasta este regula după  care  funcţionăm. Aşa încât haideţi să încetăm cu această 

polemică, funcţia de consilier  local  este o funcţie de demnitate publică extrem de 
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importantă, se jură pe Constituţie pentru respectarea legalităţii, nu putem să ne jucăm cu 

asta trebuie să fim foarte siguri că ceea ce votăm 

Dl. consilier Bălaş: – doamna preşedinte, viza de legalitate de pe acest proiect 

contează? 

Dl. viceprimar Papuc: - domnule Bălaş, vă dau un sfat de unde puteţi să găsiţi 

înscrisul acesta. Din câte îmi amintesc d-na  Băltăţeanu a candidat pe listele USR la 

parlamentare. Aduceţi, domnule, lista candidaţilor, şi atunci se dovedeşte că e membru 

acolo. Acolo puteţi să găsiţi. Până nu îndepliniţi această procedură formală, nu e legal.  

Dl. consilier Bakos: - în calitate de preşedintele al Comisiei de validare, îmi pare 

rău că aceste discuţii de natură juridică, pe care pe mine personal bineînţeles că mă 

depăşesc, le purtăm acum, după ce noi, ca şi comisie, am constatat un dosar care este după 

cunoştinţele noastre e în regulă. În consecinţă, eu v-aş ruga, poate ţinem 5 minute pauză, 

poate găsim o hârtie care poate lipseşte, poate nu lipseşte nici o hârtie. Mie mi se pare un 

gest neprietenos, nu vreau să vorbesc pentru niciuna dintre părţi, dar e un gest neprietenos 

în special faţă de comisie şi faţă de persoana care este aici. Putem, până la urmă, dacă 

constatăm ulterior că nu este în regulă, putem să atacăm hotărârea cei care doresc, pe de 

altă parte, aceste discuţii trebuiau purtate înainte ca noi, ca şi comisie, să ne întrunim şi să 

constatăm un lucru, care poate anumiţi jurişti consideră că nu e în regulă. V-aş sugera să 

ţinem  2 minute, 5 minute pauză şi să dezbatem şi să încheiem aceste discuţii neprincipiale.   

Dl. consilier Hermann: - privind procedura pe fondul acestui proiect de hotărâre, 

vreau să targa atenţia că am avut două comisii juridice la care a participat şi onor dl. Papuc, 

şi nu şi-a exprimat nici un punct de vedere legat de aceste aspecte. Brusc, o fi visat ceva azi 

noapte şi a găsit acolo băţul în roată. Doamna preşedintă, celălalt aspect, legalitatea, 

verificarea legalităţii unei hotărâri este sarcina Instituţiei Prefectului. Haideţi să trecem 

peste şi Instituţia Prefectului nu are decât să constate legalitatea sau lipsa legalităţii acestui 

proiect de hotărâre. Pe de altă parte, nu ştiu, eu am impresia încet-încet că avem deja doi 

preşedinţi de şedinţă. Doamna preşedintă, ar fi trebuit să-l opriţi pe dl. Papuc când a 

început nişte discuţii în contradictoriu, se pare că acel cvasi-regulament se aplică numai 

când e vorba să ni se închidă nouă gura. Vă rog frumos să respectaţi în primul dvs. 

regulamentul, d-nă preşedintă. 

D-na consilier Benedek: – domnule consilier, vă rog frumos să nu uitaţi că dl. 

Papuc este viceprimar şi când discutăm astfel de subiecte este foarte important să avem 

opinia unui reprezentant al executivului care este viceprimarul. 

Dl. consilier Hermann: – aţi tot vorbit de importanţa comisiilor. 

D-na consilier Benedek: – nu v-am dat cuvântul. 

Dl. viceprimar Papuc: - domnule coleg, haideţi să depăşim acest moment. Eu o să 

propun amânarea acestui punct de pe ordinea de zi, pentru că dacă îl validăm aşa şi ulterior 

avem o problemă de legalitate, ce se va întâmpla cu toate proiectele de hotărâre de pe 

ordinea de zi de azi? Ce ziceţi? Dacă vor fi la un vot, vom avea o problemă sau nu vom 

avea o problemă? Sunteţi dispuşi să aruncaţi în aer toată şedinţa de Consiliu Local pentru 

că nu s-a îndeplinit ceva ce trebuia îndeplinit conform legii? Sunteţi dispuşi să faceţi treaba 

asta? Vă puteţi permite? Noi nu suntem dispuşi, noi suntem responsabili, domnule.  Şi să 

ştiţi că atunci când se înlocuieşte un consiliu local din vari motive, se face conform legii. Şi 

nu avem ce povesti.  

Dl. consilier Bălaş: -  domnule Papuc, există viză de legalitate pe proiect?  

Dl. consilier Csiki: - stimată d-nă preşedintă, stimaţi viceprimari, stimaţi colegi, 

este şi un pic ruşine faţă de oamenii care asistă în sală şi ţinând cont că sunt şi două 

persoane care aşteaptă să ia cuvântul, a trecut o oră şi încă noi n-am dezbătut niciun punct 

de pe ordinea de zi. Stimaţi colegi, rugămintea mea este să luăm o pauză, să dezbatem, sunt 

acte sau nu sunt acte, sunt jurişti în această sală să se exprime, dar totuşi, să nu facem circ. 



 7 

Un coleg consilier a amintit de două ori că asistă la circ. Păi da, dar este şi personaj 

principal în circul respectiv. Totuşi, haideţi  să stabilim, în primul rând să ne respectăm noi, 

cum să ne mai respecte oamenii care sunt în sală şi văd acest nivel scăzut? Îmi pare foarte 

rău.  

D-na consilier Benedek: - vă rog să votaţi dacă sunteţi de acord cu pauza de 5 

minute. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Matei  D., Miculi V.) 

Cine se abţine? –  

 

P A U Z Ă 

 

D-na consilier Benedek: - începem partea a doua  şedinţei, cu punctul 2 din 

ordinea de zi. Vă rog frumos, domnule  Bakos, preşedintele comisiei de validare, să ne 

spuneţi un punct de vedere. 

Dl. consilier Bakos: - eu, personal, m-am uitat încă o dată peste ce ne-am uitat în 

grabă mare, nu am mari nelămuriri, de fapt nu am deloc. Dar în urma discuţiilor purtate în 

această scurtă şedinţă, s-au vehiculat anumite ipoteze şi discuţii între jurişti, eu aş propune 

ca până când acestea se sedimentează, durează bănuiesc câteva minute, să mergem cu 

ordinea de zi mai departe ca şedinţa să nu stagneze, urmând ca la sfârşitul şedinţei să 

adoptăm această hotărâre. 

D-na consilier Benedek: – supun la vot propunerea de a duce acest proiect pe 

ordinea de zi la sfârşitul şedinţei. La vot. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Bălaş R.) 

Cine se abţine? –  

Nu au votat d-nii consilieri Hermann M. şi Pui S. 

Deci, mutăm punctul 2 din ordinea de zi, la sfârşitul şedinţei. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

Zonal - stabilire reglementări pentru modernizare, extindere şi schimbare parţială destinaţie 

clădire", cu regulamentul local de urbanism aferent,  Bulevard 1 Decembrie 1918, Nr. 157 

Iniţiator: Vintilă Ionel – Ioan: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord. 

Dl. viceprimar Papuc: - solicit, vreau să propun un amendament la punctele 3, 4 

şi 5, voi propune să introducem un nou articol care sună aşa: prezenta hotărâre împreună cu 

toate documentele  aferente, se va transmite Oficiului de cadastru şi publicitate imobiliară 

Mureş, în vederea notării în cartea funciară. La toate trei materialele, 3, 4 şi 5, acest nou 

alineat, e o chestiune procedurală, pentru că respectivele documentaţii să dispunem ca 

executivul să se ocupe inclusiv de această parte. 

D-na consilier Benedek. – pentru a introduce amendamentul dvs., întâi va fi 

nevoie să votăm hotărârea în varianta iniţială, şi dacă cade, atunci votăm amendamentul 

care înţeleg că este necesar pentru îndreptarea unei erori materiale. 

Varianta iniţială fără amendament, vă rog la vot.. 

Cine este pentru? – 6 voturi (Dumitru M., Miculi V., Matei D., Moldovan 

C.,Todoran R., Pui S.) 

Cine este împotrivă? – 9 voturi 

Cine se abţine? – 5 abţineri  

Nu a trecut. 

Supun la vot amendamentul formulat. 
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Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea integrală cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

Zonal - stabilire reglementări pentru construire 14 case de locuit izolate şi cuplate pe 

parcelar existent" cu regulamentul local de urbanism aferent 

Str. Constandin Hagi Stoian  f.nr. Iniţiator: Dan Simion Sorin: 

D-na consilier Benedek: - înţeleg că avem acelaşi amendament şi la punctul 4 ca 

şi la punctul precedent. Deci, hotărârea iniţială fără amendament, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 5 voturi (Bakos L., Mozes L., Matei D., Todoran R., Pui S. 

Cine este împotrivă? – 4 voturi  

Cine se abţine? – 11 abţineri  

Nu a trecut. 

Supun la vot amendamentul. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea integrală cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei de urbanism “Plan Urbanistic 

Zonal -  lotizare teren, reconversie funcţională zonă şi stabilire reglementări pentru 

construire case de locuit P+M, D+P+M ", cu regulamentul local de urbanism aferent. 

Amplasament: Strada Szotyori Jozsef, fnr. Iniţiator: Kiss Domokos: 

D-na consilier Benedek: - acelaşi amendament formulat ca şi în cele două cazuri 

precedente. Deci, hotărârea iniţială fără amendament, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 1 vot (Todoran R.)  

Cine este împotrivă? – 9 voturi 

Cine se abţine? – 10 abţineri  

Nu a trecut. 

Supun la vot amendamentul. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea integrală cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

 



 9 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea regulamentului de păşunat pentru păşunile 

proprietate privată a municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, pentru a trece, e nevoie 

de două treimi din votul consilierilor. 

Dacă nu sunt intervenţii, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 7 a fost amânat din ordinea de zi  pentru şedinţa viitoare. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

investiţia “Schimbare de destinaţie şi reabilitare/reamenajare  imobil existent din P-ta 

Victoriei nr. 33”: 

D-na consilier Benedek: - aici avem varianta II în mape, deci vom supune la vot 

varianta II. Şi avem un amendament de la comisia de buget, cu amenajarea unui spaţiu de 

aşteptare cu locuri de şezut pentru mame, copii mici, seniori şi persoane cu dizabilităţi, cu 

sistem de atribuire electronic de numere. Acest amendament a fost inclus în varianta II, nu? 

Este în varianta II. 

Atunci supun la vot varianta II care are acest amendament de la buget, inclus. La 

vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind trecerea cotei de 1/5 din suprafaţa de 278 mp a 

terenului situat  în  intravilanul  Municipiului Tîrgu Mureş, (str. Nagy Szabo Ferenc),  în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Mărculescu Rodica: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, pentru a trece, e nevoie 

de două treimi din votul consilierilor. Vă rog, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind trecerea cotei de 3/5 din suprafaţa de 278 mp a 

terenului situat  în  intravilanul  Municipiului Tîrgu Mureş, (str. Nagy Szabo Ferenc),  în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Bartha Bela şi Bartha Iren: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord. Vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 132 mp din Tîrgu 

Mureş în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Bartha Bela şi Bartha Iren: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, pentru a trece e nevoie 

de două treimi. Vă rog la vot. 
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Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie în cartea funciară a spaţiului III şi 

a cotei de 42/ 950 mp situat pe str.  P-ţa Trandafirilor  nr. 19,  în domeniul public al  

Municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, pentru a trece e nevoie 

de două treimi din votul consilierilor. Vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării unui concurs de soluţii artistice cu 

tema: „Soluţii de amenajare a trei parcuri în municipiul Tîrgu Mureş” (Parc Moldovei, Parc 

Furnica, Parc Plopilor): 

Dl. consilier Bălaş: – am sesizat o neconcordanţă în expunerea de motive şi ar fi 

bine să o scoatem. La expunerea de motive, paragraful al treilea, se vorbeşte şi despre un 

parc în zona Parângului, care nu mai apare nicăieri altundeva, nici în titlul expunerii de 

motive, nici în titlul proiectului de hotărâre. 

D-na consilier Benedek: - propunerea dvs. este de a modifica expunerea de 

motive? 

Dl. consilier Bălaş: - da, asta doream. Avem şi o conversaţie în paralel cu d-na 

Furo, îmi explica ceva. Dar în urma explicaţiei d-nei Furo, aş renunţa la el, am înţeles că 

Parângului ar veni cumva cu Furnica. Numai că eu ştiu că str. Parângului e mai departe 

puţin. Renunţ. 

Dl. consilier Bakos. – doamna preşedinte, stimaţi colegi, eu personal sunt pentru 

această hotărâre, cred că vom vota cu toţii, este un  lucru bun că pe mai mulţi dintre noi ne 

preocupă spaţiile verzi. Voiam doar să vă reamintesc că sunt două hotărâre cu conţinut 

similar, nu identic dar similar, sau conceptual asemănător, unul iniţiat de mine acum un an 

şi jumătate care undena bântuie prin primărie şi încă nu a ajuns în fază de discuţie în faţa 

plenului şi cred că nici nu o să ajungă, şi are şi dl. Peti acum câteva luni sau săptămâni cu 

privire la adopţia unor spaţii verzi. Poate de data asta dl. viceprimar fiind de-al casei, acesta 

pe care îl propuneţi dvs. se va şi realiza. Succes. 

Dl. consilier Benedek: – dacă nu sunt alte lucrări de cuvânt, supun la vot punctul 

13 aşa cum este formulat. Aţi renunţat la amendament. Vă rog să formulaţi amendamentul. 

Dl. consilier Bălaş: - pentru că la precedentele concursuri similare, juriul era mai 

amplu şi acum este alcătuit din 5 membri, dacă doi nu vin trei membri au majoritatea, cred 

că este prea puţin ca 3 oameni să decidă la un moment dat un concurs de soluţii. Dat fiind 

acest fapt, eu consider că au fost concursuri cu 13 juraţi, cu 11, cu 9, dar niciodată mai mic 

de 9 juraţi. Şi atunci, fiind aici 5, eu mai propun suplimentarea juriului cu încă 2 membri ai 

Ordinului arhitecţilor şi cu încă 2 consilieri locali. Acesta e primul amendament.  Al doilea 

amendament, la calendarul de desfăşurare, mi se pare că între data  lansării concursului  - 5 

aprilie, şi data limită de înregistrare 22 aprilie, din experienţa noastră a celor care am fost 

în alte jurii, timpul e cam scurt. Şi de la punctul 5 al calendarului, aş adăuga încă 7 zile la 

fiecare. Deci să nu fie data limită de înregistrare 22, ci 29, şi următoarele puncte jurizarea 

şi anunţarea rezultatelor finale, să se decaleze de asemenea cu 7 zile. Astea sunt cele două 

amendamente ale mele.  
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D-na consilier Benedek: -  dacă nu sunt alte propuneri, vă rog la vot varianta 

iniţială. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? – 2  voturi (Bălaş R., Hermann M.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 2 voturi împotrivă. 

Punctul nr. 14  din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind preluarea în domeniul privat cu titlu gratuit în vederea 

demolării a imobilului construcţie din lemn cu fundaţie de beton, construit pe luciu de apă 

situat în Tîrgu Mureş, str. Plutelor nr.2, înscris în CF nr.129039-C7: 

D-na consilier Benedek: - aveţi în mape varianta II. Voi supune votului varianta II 

şi pentru a trece e nevoie de două treimi din votul consilierilor. 

La vot varianta II. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată  cu 19 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 

Punctul nr. 15  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind facilităţile fiscale pentru terenurile aflate în concesiune 

respectiv închiriate situate în Tîrgu  Mureş, str. Plutelor nr. 2 -  Complexul de Agrement şi 

Sport „Mureşul”. 

D-na consilier Benedek: - există din partea comisiilor „de acord”, „de acord cu 

comisia de buget”. Dacă nu sunt luări de cuvânt, supun la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată  cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acordarea unei stimulent financiar medico-social: 

D-na consilier Benedek: - aici avem varianta  II în mape. Completarea de la 

comisia de buget cu şi/sau certificat de deces este inclusă în varianta II. Nu este?  

D-na director juridic Cătană: - în urma concluziilor comisiei de buget, am spus 

aşa: titlul proiectului şi al expunerii să fie acordarea unor sume din bugetul local sub forma 

unor beneficii de asistenţă socială, pentru elevii care învaţă în învăţământul preuniversitar 

de stat clasele 5-12 din municipiul Tîrgu Mureş, să se coreleze şi în hotărâre şi în 

expunerea de motive, iar la art. 2 acordarea burselor pentru motive medicale se face pe 

baza certificatului eliberat de medicul specialist şi avizat de medicul de familie sau medicul 

de la cabinetul şcolar, iar pentru motivul pierderii ambilor părinţi se vor face  pe baza 

certificatelor de deces ale ambilor părinţi care vor fi depuse, şi va fi în cuantum de 250 de 

lei/lună. 

D-na consilier  Benedek: - acestea sunt incluse în varianta II? 

D-na director juridic Cătană: - nu. Acestea se vor include în varianta II ca 

urmare a intrării în comisie a variantei II, iar comisia de buget a venit cu aceste completări.  

D-na consilier  Benedek: - supunem la vot varianta II după care, dacă nu trece, 

supunem la vot aceste completări. 

Dl. consilier Hermann: - în comisia de buget am avut un amendament, oricât am 

întors toată legislaţia enumerată în proiectul de hotărâre din toate direcţiile, nicăieri nu 

există în lege şi nici în ordinul de ministru,  terminologia de stimulent financiar medico-

social. Si amendamentul meu este să se modifice titlul hotărârii, în rest, cu conţinutul sunt 
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în totalitate de acord, şi să fie proiect de hotărâre privind acordarea unor burse de ajutor 

social şi pentru motive medicale. Ca să fie în concordanţă cu legea, să nu ne  trezim la un 

moment dat cu surpriza că Instituţia prefectului sau cineva spune că nu există noţiunea şi 

terminologia de stimulent  financiar medico-social. Eu cel puţin nu am găsit-o nicăieri. 

D-na director juridic Cătană: - domnule consilier, am verificat şi pe Legea 

292/2011, Statul acordă beneficii de asistenţă socială prin autorităţile administraţie publice 

centrale sau locale. Cel mai corect ar fi să se numească beneficiu de asistenţă socială. Din 

acest motiv am cerut corelarea titlului, a expunerii de motive şi în interiorul hotărârii. 

Dl. consilier Bako: - eu sunt de acord  cu varianta II cu corectarea titlului şi dacă 

aţi citit raportul de specialitate al d-nei director Maior Marta, a cerut să acordăm şi 

stimulentul pentru clasele 1 şi 4. Şi arunci să fie de la clasa întâi până la clasa a XII-a. 

D-na consilier Benedek: - ca să recapitulez: avem varianta II, avem faţă de 

varianta II modificările enunţate de către d-na secretar, avem amendamentul referitor la 

titlu, formulat de către dl. consilier Hermann şi avem al treilea amendament formulat de dl. 

consilier Bako. Dacă faţă de asta mai sunt alte modificări? 

Dacă nu, întâi supun votului varianta II fără completările d-nei secretar, varianta II 

cea din mape. 

Dl. consilier Hermann. – eu îmi retrag amendamentul. 

D-na consilier Benedek: - bine. Rămân două amendamente. 

Vă rog frumos, varianta iniţială, la vot. 

Cine este pentru? – 0 voturi 

Cine este împotrivă? – 10 voturi 

Cine se abţine? – 10 abţineri 

Varianta iniţială nu a trecut. 

Supun la vot amendamentul rezultat din comisia de buget enunţat de către d-na 

secretar. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

A trecut. 

Supun la vot amendamentul al doilea, cel formulat de dl. consilier Bako. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Matei D., Dumitru P.) 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Miculi  V., Moldovan C.) 

Supun la vot hotărârea în integralitate, cu cele două amendamente incluse. Varianta 

II cu cele două amendamente. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

A  plecat d-na consilier Furo Judita – sunt prezenţi 19 consilieri  locali.  

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind rezilierea Contractelor de Asociere nr. 

24486/a/29.05.2014, nr. 24486/b/29.05.2014, nr.24486/c/29.05.2014, nr. 

24486/d/29.05.2014, încheiate între Municipiului Tîrgu Mureş şi asociaţiile sportive B.C. 

Mureş Tîrgu Mureş, Fotbal Club ASA 2013 Tîrgu Mureş, A.C.S. Universitar Tîrgu Mureş 

respectiv C.S. City’Us Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Hermann: - stimaţi colegi, nu întâmplător am solicitat reintroducerea 

pe ordinea de a acestui proiect de hotărâre, povestea o cunoaşteţi deja cu toţii. În 2015 s-a 

deschis un dosar penal pentru finanţarea ilegală a FC ASA 2013 pentru fapte de corupţie, 
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spălare de bani, abuz în serviciu şi un prejudiciu de peste 7 milioane de lei. Dacă bine ţineţi 

minte, consilierii locali din acel ciclu au avut şi calitatea de suspecţi în acel dosar, au scăpat 

chiar pe muchie de cuţit de acuzaţii, însă, sunt alţi 9 inculpaţi pe banca inculpaţilor în faţa 

instanţei la momentul de faţă. De ce tot piuie la fiecare cinci minute? Am 2 plus 2 minute 

Aşa nu pot să  

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc. Dl Moldovan. 

Dl. consilier Hermann: - îmi mulţumiţi, şi ce? Am 2 plus 2 minute. Este ultima 

voastră şansă să vă salvaţi reputaţia. 

Dl. consilier Moldovan: – stimaţi domni viceprimari, stimaţi consilieri, suntem 

într-o perpetuă campanie electorală prin promovarea acestui proiect de hotărâre inutil, de 

rezilierea contractelor de asociere cu sportul târgumureşean. Un proiect  promovat inutil. 

Ştim cu toţii că nu au fost acordat nici măcar un bănuţ sportului târgumureşean, pur şi 

simplu ne-am bătut jos de el, iar în acest context sportul mureşean este actualmente în 

faliment şi nu văd cum ar ajuta această reziliere de contract, sportul târgumureşean. Mai 

mult decât atât, lovitura sub centură a sportului târgumureşean nu este astăzi prin rezilierea 

acestui contract care nu a ajutat şi nu a adus nici un beneficiu sportului târgumureşean, ci 

lovitura foarte bună a fost atunci când nu am acordat nici un leu sportului târgumureşean 

care în momentul de faţă este în agonie. Promovarea acestui proiect de hotărâre astăzi 

pentru rezilierea contractelor de asociere, este doar o pură campanie electorală, este inutil şi 

pur şi simplu nu face decât să mai deschidă nişte răni, sportivilor noştri care mai sunt puţini 

de altfel, pe la cluburi, cluburile sunt pur şi simplu în desfiinţare, ca atare cred că este 

inutil, şi fracţiunea – subsemnatul şi colegii mei din PNL, astăzi o spunem public, nu vom 

vota acest proiect din mapele noastre. 

Dl. consilier Bălaş: - chiar nu am vrut să intervin dar discursul d-lui coleg m-a 

determinat. A  afirmat că nu s-a acordat nici un ban sportului târgumureşean care astfel este 

distrus. Vreau să vă aduc aminte că din 2008, Primăria a acordat peste 60 milioane de lei 

unor cluburi profesioniste de fotbal, Bănel Nicoliţă, Mutu, Dan Petrescu, Sabău, ca să 

vorbim doar de fotbal, au luat cele mai mari salarii ale unor bugetari din Tîrgu Mureş, 

acum se distrează prin baruri, au dus banii târgumureşenilor şi în loc ca ei să fie alocaţi 

către şcoli, au mers în buzunarele unor fotbalişti care habar n-au,  nu-i interesează acest 

oraş. Dacă aceste cluburi au ajuns în faliment nu se datorează nici POL-ului, ci celor care 

au administrat aceste cluburi. Să dai 60 milioane de lei în 8 ani, iar cluburile să intre în 

faliment, asta dovedeşte pe lângă incompetenţă probabil şi anumite fapte de corupţie. 

Consilierii locali, de când suntem noi în Consiliul local, au acordat bani pentru sport şi aţi 

votat dacă nu mă înşel 28 milioane de lei pentru cluburi, în timp ce pentru 40 de şcoli aţi 

dat tot 28 milioane de lei într-un an, aţi dat la patru cluburi cât pentru 40 de şcoli. Că nu s-

au mai putut da banii pentru că Prefectul a notificat acele hotărârii? Asta este adevărat, dar 

consilierii locali aţi ridicat mâna pentru a se da bani pentru aceste cluburi. Domnule 

Hermann, aţi luat deja cuvântul. Aţi renunţat la cele 2 minute. Nu v-am tăiat, faptul că 

soneria piuie după 2 minute nu este vina mea, eu nu v-am luat microfonul. Aţi spus că 

renunţaţi. Aţi aruncat hârtiile, ca atare am dat cuvântul următorului consilier, v-aţi exprimat 

punctul de vedere, dl. consilier Moldovan la fel şi-a exprimat punctul de vedere, dacă nu 

mai sunt alte intervenţii, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 9 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Benedek T.,  Moldovan C., Matei D.) 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Dumitru P., Miculi V.,  Papuc S., Todoran R.) 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 

(Nu au votat d-nii consilieri Szaszgaspar B., Pui S.,  Bogoşel C.) 
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Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind prelungirea contractelor de închiriere pentru locuinţele 

situate în B-dul Pandurilor nr. 44-46: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, este nevoie de două 

treimi din votul consilierilor pentru a trece. 

Dl. consilier Hermann: - d-na secretar, eventual, să-şi exprime un punct de 

vedere, au fost 9 voturi pentru din 16. Din câte am observat, era un cvorum de 16. Şi ar fi 

bine totuşi să-şi exprime un punct de vedere. 

D-na director juridic Cătană: -  trebuie ½ din funcţie. E nevoie de 12 voturi. Au 

fost doar 9. Proiectul a picat. 

Dl. consilier Miculi: - la art. 1 aş dori să fac un amendament. Bănuiesc că nu toate 

contractele expiră acum, s-a încheiat termenul de 5 ani. Aş dori să fie mai relevant puţin. Şi 

cele care vor împlini pe viitor 5 ani. Deci art. 1 să aibă următoarea formulare: se aprobă 

prelungirea contractelor de închiriere pentru locuinţele situate în Bd. Pandurilor 44 – 46, la 

care s-a împlinit termenul de 5 ani sau se va împlini pe viitor, termenul de 5 ani. 

Dl. consilier Moldovan: – voiam doar să-mi expun  punctul de vedere public. Nu 

voi vota acest proiect, mai mult, îmi voi închide aparatul de vot în contextul în care 

subsemnatul sunt angajat al unei persoane juridice care administrează aceste blocuri şi 

pentru a nu da curs interpretărilor sau mai bine zis alte inconveniente care să ducă la 

rezilierea sau la împiedicarea acestor contracte, nu voi vota astăzi. În contextul în care s-ar 

presupune că aş fi în incompatibilitate vizavi de votul acestui proiect. Ca atare, nu voi vota. 

Dl. consilier Bălaş: - am revenit din nou la blocurile de pe Pandurilor. Am un 

amendament, inserarea unui art. 2. De ce fac acest amendament? Pentru că, cred că aşa e 

drept, corect, moral şi poate şi legal. Cele 25 de persoane care sunt pe lista de aşteptare de a 

ocupa aceste apartamente, nu vor avea nici o şansă, pentru că în proiectul iniţial se prevede 

prelungirea tuturor contractelor sine die fără o reevaluare a punctajelor. Probabil că, o 

persoană care acum 5 ani când a ocupat apartamentul avea un punctaj mai mare, şi acum 

are alt venit, un punctaj mai mic. Poate din cei 25 care stau la coadă să aştepte eliberarea 

unui apartament, au mai mulţi copii, au salarii mai mici şi probabil vor face un punctaj mai 

mare decât cei care ocupă acum aceste blocuri. Ca atare, propun înserarea unui articol 2 – 

prelungirea contractelor de închiriere se va face numai după reevaluarea punctajelor 

conform criteriilor de ierarhizare stabilite prin H.C.L. nr. 127/2012. 

D-na consilier Benedek. – dacă nu sunt alte amendamente, voi supun la vot mai 

întâi variata iniţială, fără cele două amendamente – cel formulat de dl. consilier Miculi şi 

cel formulat de dl. consilier Bălaş.  

Dl. consilier Hermann: - am spus-o şi la şedinţa AGA, voi spune şi aici, am un 

amendament şi anume, termenul de prelungire să fie de 6 luni de zile, respectiv prin 

reevaluarea situaţiei fiecărui chiriaş în parte. Cred că pentru o formulare cât se poate de 

corectă şi pertinentă ne poate ajuta şi d-na secretar. 

Dl. consilier Benedek: - dacă nu sunt alte propuneri, supun votului varianta 

iniţială fără cele trei amendamente.  

Cine este pentru? – 6 voturi (Dumitru P., Bogoşel C., Makkai G.,  Papuc S., 

Todoran R., Matei D.) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bălaş R., Hermann M.) 

Cine se abţine? – 10 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier  Moldovan C.) 

Varianta iniţială nu a trecut.  

Primul amendament, cel formulat de dl. consilier Miculi, 5 ani, sau se va împlini 

peste 5 ani. Menţionez că şi la amendamente e nevoie de două treimi pentru a trece. La vot  

amendamentul formulat de dl. Miculi. 
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Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

(Nu a votat dl. consilier  Moldovan C.) 

Amendamentul a trecut. 

Amendamentul 2, cel formulat de dl. consilier Bălaş, la vot. 

Cine este pentru? – 4 voturi (Bălaş R., Hermann M., Pui S., Todoran R.) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bakos L., Peti A., Csiki Z.) 

Cine se abţine? – 11 abţineri 

(Nu a votat  dl. consilier Moldovan C.) 

Amendamentul 2 nu a trecut. 

Amendamentul 3, cel formulat de către dl. consilier Hermann, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 2 voturi (Bălaş R., Hermann M.) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bakos L., Szaszgaspar B., Kovacs L.) 

Cine se abţine? – 13 abţineri 

(Nu a votat dl. consilier Moldovan C.) 

Nici amendamentul 3 nu a trecut. 

Avem amendamentul 1 care a trecut, ca atare supun votului hotărârea integrală cu 

amendamentul 1 inclus. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bălaş R., Hermann M.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 2 voturi împotrivă. 

(Nu a votat dl. consilier  Moldovan C.) 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea Metodologiei acordării finanţărilor 

nerambursabile din fondurile bugetului local al municipiului Tîrgu Mureş pentru 

programe/proiecte/acţiuni culturale: 

D-na consilier Benedek: - aveţi în mape varianta II. Avem aici menţiuni 

referitoare la contribuţia proprie de 10%. Este inclusă în varianta II, doamnă secretar? Nu. 

Deci, avem varianta II şi avem o propunere de la … Este inclusă? Da. Mulţumesc. Atunci 

supun, dacă nu sunt alte propuneri, supun la vot varianta II care are incluse şi propunerile 

din partea comisiilor. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre  privind schimbarea denumiri străzii Sportivilor în strada dr. 

Czakó József utca din municipiul Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord. Dacă nu sunt luări de 

cuvânt, vă rog la vot. 

Dl. viceprimar Papuc: - domnul iniţiator al acestui proiect de hotărâre ştie că la 

comisia de denumiri i-am spus că ar fi oportun să facem şi o dezbatere publică în care să 

invităm cetăţenii care locuiesc pe strada respectivă, dl. notar Holbach, d-na avocat Jeflea 

are biroul acolo, să-i întrebăm dacă sunt de acord să-şi modifice actele societăţii, sediul 

social, e o discuţie mai largă şi eu zic că ar fi oportun să facem efectiv o dezbatere publică 

şi să întrebăm cetăţenii care locuiesc pe strada respectivă dacă sunt de acord să schimbe 

toate actele înainte ca noi să votăm o chestiune pur formală în şedinţa de consiliu local cu 

care în principiu se poate ajunge la un consens. Să zic că e mai corect aşa faţă de cetăţeni. 
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Dl. consilier Mozes: - doamnă preşedintă, domnule viceprimar, cu tot respectul, 

poate că o să fie cândva oportun, dar nici până acum nu a fost nicio problemă în legătură cu 

schimbări sau denumirea străzilor. Nu înţeleg de ce chiar acum astăzi, aici. În al doilea 

rând, în comisia de denumiri străzi unde sunt şi preşedinte, s-a votat în unanimitate fără 

nici un comentariu, fără nici o problemă. Ceea ce a cerut  dl. prefect în notificările pe care 

le-a trimis, noi am tot schimbat, am corectat, deci a fost vizat pozitiv şi de către prefectură, 

nu văd nici o problemă de ce să nu se voteze. 

Dl. consilier Bălaş: - iau cuvântul pentru că şi eu am un proiect de schimbare de 

denumire stradă şi am auzit varianta d-lui Papuc din comisii. Aceste proiecte de hotărâri au 

prevăzut clar că toate cheltuielile privind schimbarea actelor de identitate vor fi suportate 

de către municipalitate. Nu cred că este o problemă. În ceea ce priveşte locuitorii care stau 

pe aceste străzi a căror denumire se schimbă, în privinţa costurilor. Deci, pe ei nu-i costă 

nimic. Nu am auzit ce aţi spus, dar sigur aveţi dreptate. Ştiu că sunteţi orgolios ca şi mine, 

aşa că tot timpul avem dreptate, domnule Papuc. Ce voiam să spun este că dacă tot începe 

moda cu dezbaterile publice, şi eu sunt de acord, haideţi să dezbatem public să schimbăm 

fiecare   de ce nu aţi făcut o dezbatere publică când aţi anulat parcările de pe strada 

Revoluţiei, iar cetăţenii care stau acum acolo, trebuie să parcheze la 400 metri distanţă şi de 

acolo trebuie să-şi care pet-urile cu apă plată, nu mai vorbesc de persoane bătrâne care 

locuiesc acolo şi care nu au unde să oprească pe str. Revoluţiei pentru a coborî să intre în 

propria lor casă. Nu mai vorbesc de firmele care sunt acolo, business-urile care sunt acolo 

şi care nu pot să-şi aprovizioneze magazinele pentru că nu aţi făcut nici o dezbatere 

publică. Oată, ar trebui să începem mai întâi cu aceste dezbateri publică şi pe urmă să 

traducem la dezbateri publice privind schimbarea denumirilor de străzi. Eu susţin proiectul 

d-lui consilier Mozes. 

Dl. consilier Peti. - doamnă preşedintă, stimaţi viceprimari, onorată asistenţă, dl  

viceprimar Papuc a pus o problemă pe tapet care este interesantă pentru locuitorii oraşului 

nostru şi vă invit la o mică recursiune în istoria oraşului acesta, cei care sunt minim 

interesaţi de ce a fost în trecut ştiu că această stradă a fost denumită str. Piaţa de păsări, 

pentru că pe vremuri acolo s-a organizat piaţa de păsări. După aceea, în acea locaţie s-a 

creat primul centru sportiv din oraşul nostru, acolo au fost primele terenuri de tenis acolo 

unde este acum parcul vizavi de maternitate. După aceea, dacă nu ştiţi, ar fi bine să ştiţi 

toate bisericile şi enoriaşii din Tîrgu Mureş au pus banii pentru a construi această clădire, 

acel spital care a avut destinaţia pentru a oferi servicii medicale în primul rând nevoiaşilor, 

în primul rând târgumureşenilor, indiferent de religia lor, să beneficieze de minime servicii 

medicale. După părerea mea, dezbaterea publică era obligatorie, oricine ar fi avut orice fel 

de observaţie sau comentariu era binevenit, obligatoriu şi legal să se desfăşoare această 

procedură. După părerea mea, noi astăzi, consilieri locali şi cetăţenii pe care-i reprezentăm, 

este minimul pe care putem să-l facem ca şi o recunoştinţă faţă de predecesorii noştri care 

au făcut ceva şi au lăsat urmă în oraşul nostru. Eu vă doresc tuturor să faceţi cel puţin atât 

cât a făcut acest domn profesor care a făcut renumit acest spital.  

Dl. viceprimar Papuc: - să începem cu începutul. Modificarea de pe str. 

Revoluţiei  s-a efectuat la solicitarea Poliţiei Rutiere a Municipiului Tîrgu Mureş. Am 

primit o adresă la Municipiu prin care ne solicitau să modificăm sensurile de mers, şi 

anume să amenajăm două  sensuri de mers pentru direcţia centru. Asta e prima problemă. A 

doua problemă, în comisia de circulaţie în care nu sunt membru, am fost, se puteau chema 

cetăţenii, sunt de acord cu dvs. Şi ştiţi cine putea chema cetăţeni la dezbatere publică să-i 

întrebe dacă sunt de acord? Colegul dvs., dl. Hermann, care vedeţi dvs. procesul verbal de 

la şedinţa respectivă, pe care l-a semnat şi cu care a fost de acord, ca să se modifice 

sensurile de mers, să-l întrebaţi dvs. la şedinţele de joi de la partid, de ce nu i-a chemat pe 

cetăţenii Tîrgu Mureşului care locuiesc  şi au afaceri acolo, la dezbatere publică? Asta 
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trebuie să-l întrebaţi. Uitaţi, aici vi-l las spre consultare, vi-l dau şi pe mail. Comisia de 

circulaţie din data de  

D-na consilier Benedek: – domnule viceprimar, vă rog frumos, suntem la punctul 

20 din ordinea de zi la care vorbim despre str. Sportivilor  transformată în Czakó József. 

Nu vorbim de str. Revoluţiei. 

Dl. viceprimar  Papuc: - da, la punctul 20 vorbesc. Eu v-am răspuns punctual, cu 

Revoluţiei, ca să ştiţi, pentru respectarea adevărului istoric. 

D-na consilier  Benedek: – dacă aveţi propuneri referitoare la punctul 20. 

Dl. consilier Bălaş: - un consilier local nu poate organiza dezbateri publice, 

acestea sunt apanajul Primăriei.  

D-na consilier Benedek: - domnule Bălaş, nu v-am dat cuvântul, i-am spus şi d-lui 

viceprimar, suntem la punctul 20 la care vorbim de str. Sportivilor, nu vorbim de str. 

Revoluţiei. 

Dl. consilier Hermann: - domnule Papuc, eu înţeleg că mai nou, în ţara aceasta 

minciuna a deveni sport naţional, dar vă rog să vă uitaţi pe acest proces verbal ce scrie. 

Este doar o înşiruire  a unei ordini de zi, care au fost punctele discutate, şi nicidecum nu 

este consemnat în nici o decizie cum s-a decis şi cine ce opţiune şi-a exprimat.  

D-na consilier Benedek. – d-le consilier, vă rog frumos să opriţi polemica legată 

de str. Revoluţiei. Suntem la punctul 20. Vor lua cuvântul cetăţenii legat de problema de pe 

str. Revoluţiei, la sfârşitul şedinţei. Suntem la punctul 20. L-am oprit pe dl. viceprimar, vă 

opresc şi pe dvs. 

Dl. consilier Mozes: - acum am primit documentul că a fost pus în dezbatere 

publică din 16 decembrie 2017. 

D-na consilier Benedek: - o precizare extrem de importantă. Dacă nu sunt alte 

propuneri, supun la vot punctul 20 din ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 10 voturi  (Mozes L., Peti A., Csiki Z., Szaszgaspar B., Bako 

S., Bakos L., Kovacs L., Makkai G., Bălaş R., Benedek T.) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 8 abţineri   

Proiectul de hotărâre a fost respins. Era nevoie de 12 voturi. 

(Nu a votat dl. Hermann M.) 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind constatarea apartenenţei imobilului situat în Tîrgu 

Mureş str. Podeni  la domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord. Este nevoie de două 

treimi din votul consilierilor pentru a trece.  

Dl. consilier Csiki: – stimată d-nă preşedintă, stimaţi viceprimari, stimaţi colegi, 

permiteţi-mi să vă mulţumesc pentru vot, mai ales că aţi respectat acest nume pe dl. Czakó 

József, şi rămân şi eu la sentimentul d-lui Peti, să dea Dumnezeu măcar toată lumea din 

sală  să facă atât cât a făcut dl. Czakó. 

Dl. consilier Bălaş: - îmi pare şi mie rău că nu a trecut proiectul, îi propun 

colegului Mozes să-l repună pe ordinea de zi luna viitoare, mai lipsesc câţiva colegi, sigur 

vor avea majoritatea, asta nu e o problemă. În altă ordine de idei, îl rog pe „fratele meu 

vitreg dl. Csiki”, să nu mai certe alţi colegi pentru cum votează, pentru că şi noi am fost 

apostrofaţi când a căzut un proiect de hotărâre şi criticam nevotarea lui de către alţi colegi 

ni s-a spus că nu e frumos, aşa încât noi am învăţat şi nu mai criticăm când cineva votează 

împotriva proiectelor noastre.  

Dl. consilier Mozes: - aşa o să fac, domnule coleg, o să încerc să pun  pe ordinea 

de zi a şedinţei ordinare din luna aprilie. 
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Dl. consilier Csiki: - stimată d-nă preşedintă şi dl. consilier Radu Bălaş. Eu nu am 

certat pe nimeni, eu am mulţumit pentru vot. Felicitări, încă o dată, tuturor.  

Dl. consilier Hermann. – îmi pare rău că am lipsit de la vot, starea mea de spirit 

nu este tocmai cea mai bună, mai ales în contextul în care dvs. conduceţi şedinţa şi lăsaţi 

loc pentru polemici inutile şi acuze total inutile. Vreau să vă atrag atenţia asupra faptului că 

este un proiect de hotărâre pe care l-am susţinut şi îl susţin, şi pe de altă parte dacă nu s-ar 

fi ajuns aici, respectiv dacă aţi fi validat şi mandatul colegului nostru Papai Laszlo la 

începutul şedinţei, ar fi existat acele două voturi în plus.  

D-na consilier Benedek. – vreau să menţionez, că spre deosebire de dvs. eu am 

participat la vot şi am votat pentru. 

La punctul 21 din ordinea de zi, dacă nu există propuneri, supun la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Miculi V.) 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei  imobilului situat pe str. Păcii, nr. 

2 la domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: -  toate comisiile au fost de acord, e nevoie de două 

treimi. Dacă nu sunt intervenţii, supun la vot. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Csiki Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier Miculi V.) 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind constatarea apartenenţei imobilului situat în Tîrgu 

Mureş str. Calea Sighişoarei nr.94  la domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, e nevoie de două 

treimi. Dacă nu sunt intervenţii, supun la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier Miculi V.) 

 

Materiale în regim de urgenţă 

 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea achiziţionării de servicii de asistenţă 

juridică şi reprezentare în instanţă în Dosar nr. 28/102/2018 aflat pe rolul Tribunalului  

Mureş: 

Dl. viceprimar Papuc: - doamna preşedintă, din punctul meu de vedere, nu sunt 

întrunite condiţiile art. alin 1 şi 2 din O.G. 26/2012, adică, nu este o cauză de complexitate 

mare care să justifice angajarea unei case de avocatură şi cheltuirea unor bani din bugetul 

local, mai ales că există o practică a Direcţiei juridice a instituţiei în aceste speţe. Din 

punctul meu de vedere, să o votăm, dosar că o s-o notifice prefectura. Votăm degeaba, 

pentru că va fi notificată o dată  pe procedură că a intrat în regim de urgenţă, primul termen  

a fost, întâmpinarea e făcută de municipiu, din punctul meu de vedere, şi pe legalitate dar şi 
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pe oportunitate. Nu ştiu. Pe logică, acest proiect de hotărâre eu o să mă abţin, nu o să votez 

împotrivă, mă voi abţine şi am vrut să justific care sunt motivele, pentru procesul verbal, 

pentru care mă voi abţine, atât de legalitate cât şi de oportunitate.  

Dl. consilier Peti: - stimată d-nă preşedinte, stimaţi domni viceprimari, onorată 

asistenţă, este un subiect care din nou trenează de exact 28 de ani şi de 18 ani de când 

există cadru legal stabilit inclusiv de Parlamentul României prin legea administraţi publice 

locale, respectiv statuat şi de către Consiliul local  care a probat pentru prima dată în 2001 

H.C.L. nr. 34 prin care s-a aprobat elaborarea, confecţionarea şi amplasarea denumirilor de 

străzi bilingve. Ce s-a întâmplat în aceşti 18 ani, poate ar merita să intre în manualele de 

istorie şi să înveţe fiecare târgumureşean cum se poate tergiversa un subiect după părerea 

mea foarte simplu şi care nu aduce atingere nici unei persoane sau intereselor nici unei 

comunităţi. Chiar invers. În ceea ce priveşte condiţia legală, pentru că degeaba povestim 

din punct de vedere subiectiv, din păcate în aceşti 18 ani eu nu pun la îndoială  

profesionalismul juriştilor din primărie, dar din păcate, un litigiu nu a fost câştigat cu acest 

subiect. Deci, un singur litigiu nu a fost câştigat, ceea ce înseamnă că totuşi acest subiect 

este mult mai complex decât pare la prima vedere,  consider faptul că de 18 ani nu se poate 

pune în aplicare o hotărâre de consiliu local şi toate litigiile sunt pierdute de către primăria 

Tîrgu Mureş, înseamnă un temei justificat pentru a apela la o consultanţă de avocaţi 

specializată pe asemenea subiect, şi dacă consideră secretarul municipiului, instituţia 

prefectului şi alte persoane care se simt lezate de această hotărâre, o să vedem ce soluţie şi 

ce finalitate are. Din punct de vedere legal considerăm foarte justificat. 

Dl. consilier Bakos: - referitor la acest proiect de hotărâre, acest punct în regim de 

urgenţă cred că se justifică. În orice speţă juridică care trebuie, sunt nişte anumite termene, 

cred că nu trebuie să ne ascundem după deget. Şi cred că asta se doreşte acum, să ne 

ascundem după deget care priveşte mai mult comunitatea maghiară, cum a fost şi punctul 

anterior. Singura vină a d-lui Czako a fost că are nume unguresc. Şi după 18 ani în acest 

consiliu nu putem să depăşim acest provincialism de prost gust. Nu putem depăşi în 

consiliu, să dăm un exemplu pentru comunitatea locală că se pot face lucruri împreună. Eu 

sunt mâhnit pentru chestia asta, oricum este şi un an special, şi nu reuşim nici măcar 

Consiliul local să arătăm populaţiei un mod civilizat de convieţuire. 

Dl. consilier Bălaş: - şi eu cred că acest proiect de hotărâre va fi notificat de 

Prefectură, pentru că Prefectura nu este o prietenă a ceea ce înseamnă bilingvism, aşa că 

atacă tot ce mişcă din acest punct de vedre şi sigur va notifica şi acest proiect de hotărâre 

pentru că este în regim de urgenţă, sunt ferm convins de asta. Adept al rigorii fiind vreau 

să-i spun colegului Peti că această problemă nu a fost rezolvată 28 de ani pentru că nu a 

existat nici un proiect de hotărâre privind inscripţiile stradale bilingve până anul trecut, 

deci nu a existat nici un proiect de hotărâre valabil, acesta fiind doar anul trecut un proiect 

al P.O.L., un proiect iniţiat de P.O.L. şi unul de către U.D.M.R. Mă surprinde totuşi faptul 

că, colegii din U.D.M.R. solicită asistenţă juridică pentru proiectul lor privind inscripţiile 

stradale bilingve, dar nu şi pentru proiectul P.O.L privind inscripţiile bilingve votate în 

aceeaşi şedinţă, pentru că, de unde să ştim, poate chiar al nostru e mai bun, poate al vostru 

e mai bun, poate al nostru să câştige în instanţă, poate al vostru să câştige în instanţă, nu 

ştim, dar puteam cere pentru amândouă. Aici se observă doar rea intenţie.  

Eu totuşi sunt pozitiv, am mai iniţiat un proiect privind inscripţiile bilingve în 

şcoli, a fost şi el notificat de Prefectură, procesul este în derulare, vă pot spune că m-am 

bucurat de asistenţa şi colegialitatea celor de la departamentul juridic  care au fost extrem 

de disponibili să aducă completări la întâmpinare cu încă un răspuns sau încă o completare 

la întâmpinare cu ceea ce am crezut eu că va fi în avantajul propriului meu proiect pentru a-

l apăra în instanţă. Aşa încât dacă acest proiect de hotărâre va pica, avocaţii şi juriştii pe 

care colegii noştri îi au, sau casa de avocatură  cred că va beneficia de sprijinul  
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departamentului juridic pentru a-şi aduce toate punctele de vedere privind susţinerea 

acestor proiecte ale inscripţiilor stradale bilingve. 

Dl. consilier Peti: - foarte pe scurt. Pentru a informa şi pe dl. consilier şi pe toţi cei 

interesaţi de acest subiect, prima hotărâre de consiliu local este din 1999, a doua este din 

37/2001, următoarea este 371/2007 care este iniţiativa d-lui Bakos  cu traducerea oficială a 

tuturor denumirilor străzilor din Tîrgu Mureş, în perioada 2008-2012 toate hotărârile de 

atribuire denumire străzi au fost bilingve şi începând cu 2012 absolut în fiecare an a fost 

depus un proiect care să soluţioneze acest subiect, deci ar fi bine să ne documentăm înainte 

să enunţăm şi să judecăm. 

Dl. viceprimar Papuc: - să ştiţi că Direcţia juridică, există un proces pe care l-a 

câştigat, împotriva proiectului dvs. de hotărâre prin care s-au inscripţionat, acea denumire 

istorică, un proiect bun de altfel, dar la Înalta Curte, Înalta Curte a zis că nu a fost legal. Şi 

Direcţia juridică a câştigat un proces. Că tot aţi zis că nu a câştigat. Vă spun eu că a câştigat 

un proces. Opinia executivului este în felul următor: la proiectul de hotărâre  pentru plăcuţe 

nu a fost viză de legalitate. A trecut, a fost notificat de Prefectură, a mers în instanţă. Acum 

angajăm avocat pe o apărare deja făcută, eu zic că nu e în regulă. Noi am făcut 

întâmpinare, am depus-o la instanţă. Municipiul s-a apărat pe acest subiect, prin Direcţia 

juridică şi prin secretar, eu am semnat întâmpinarea. Deci, ne-am apărat în instanţă. Acum 

să angajăm o casă de avocatură pentru a susţine interesele, cui? Sigur nu a executivului 

care s-a apărat în speţă. Deci, despre asta discutăm, o hotărâre iniţiată de un grup, altă 

hotărâre pentru a angaja o casă de avocatură iniţiată tot de acelaşi grup. Executivul îşi face 

treaba prin Direcţia juridică şi apără interesele tuturor, inclusiv ale consilierilor, şi a 

cetăţenilor în primul rând. Vă zic, ca să ştiţi că apărarea nu e formală, ci e chiar efectivă în 

toate speţele care vizează Hotărâri ale Consiliului local şi consilierii locali sunt bine 

reprezentaţi de Direcţia juridică, de secretar şi de tot aparatul de specialitate. 

Dl. consilier Bălaş: - vreau să-i spun d-lui Peti, eu nu am spus că U.D.M.R.-ul nu 

ar fi făcut proiecte de hotărâri, dar nu au existat şi hotărâri votate, pentru că, ce să vezi, 

până acum nu au avut trei prieteni din P.O.L. care să susţină bilingvismul. 

Dl. consilier Csiki: - stimată doamnă preşedinte, stimaţi colegi. Văd că din nou 

dezbinarea este primul punct pe ordinea de zi pentru unii... nici nu ştiu, cum să mă exprim 

ca să nu rănesc pe nimeni. Eu mai bine aş veni cu o propunere. Străzile ar trebui denumite 

atunci după Giurgiu, Teleorman, Reşiţa – toate aceste denumiri stradale ar fi bune. Un om 

care a făcut ceva pentru oraş... nu este permis nici să-i apară numele. Să ne degradăm în 

acest hal în 2018, eu am crezut că nivelul va fi un pic mai ridicat. Îmi pare foarte rău de 

acest nivel, îmi pare rău de acest nivel. Mulţumesc mult, doamnă preşedinte. 

Dl. consilier Hermann: - stimaţi colegi, am discutat în ultimele luni de mai multe 

ori, inclusiv cu mai mulţi dintre dvs. legat de o idee, că ar fi poate benefic să iniţiem un 

proiect-pilot la Tîrgu Mureş, prin care să verificăm o dată dacă în cazul unor denumiri 

stradale cum sunt str. Brăila, Slatina, Cugir, etc., dacă în aceste localităţi există în baza 

reciprocităţii şi denumirea de str. Tîrgu  Mureş. Şi dacă nu există, să zicem dându-le un 

moratoriu de 6 luni de zile, să redenumim aceste străzi despre nişte personaje marcante 

care se leagă de comunitatea noastră care şi-au lăsat amprenta asupra oraşului asupra 

culturii şi vieţii târgumureşene. Şi ca să vin cu o idee, ar fi fost foarte bine să vedem astăzi 

denumiri stradale cum ar fi cardinal Alexandru Todea sau actriţa Ilyes Kinga, poate că ar fi 

bine să punem în balanţă şi acele denumiri rămase de pe vremea comunismului care şi 

acum numai despre valorile Ceauşiste ne aduc aminte – Sîrguinţei, Progresului, Viitorului, 

etc. Ceea ce consider încă regretabil este faptul că, eu înţeleg de altfel raţiunea colegilor 

mei din U.D.M.R. de ce vor să intervină în acest proces cu un suport juridic profesional,  

pentru că şi noi în privinţa hotărârilor care vizau reglementarea situaţiei cu care se 

confrunta Liceul Teologic Romano Catolic, am formulat cereri de intervenţii care au fost 
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respinse, o dată au fost vehement atacate şi contestate de către Instituţia Prefectului, pe de 

altă parte au fost respinse de către instanţă, ori eu cred că cel mai în măsură să apere şi să 

susţină în faţa instanţei judecătoreşti partea sa de adevăr în aceste procese, sunt tocmai 

iniţiatorii. Şi nu în ultimul rând, îmi pare rău că astăzi asistăm la aceste veşnice şicane, aşa 

zise juridice, cel puţim împachetate într-un ambalaj juridic, din partea unor persoane care 

au fost votate pentru a deveni viceprimari, tocmai de dvs. dragi colegi. Acum vedeţi şi voi 

ce înseamnă să daţi votul de încredere cuiva cine nu vă reprezintă deloc, mai ales în speţele 

care vizează comunitatea maghiară din Tîrgu  Mureş. 

Dl. consilier Csiki: - stimată d-nă preşedintă, stimaţi viceprimari, mai înainte am 

vorbit numai în limba maghiară, vă rog frumos să se specifice şi să fie tradus în procesul 

verbal. Mă trezesc iarăşi în 2018 că se discută de sistem de traducere simultană şi încă nu 

există. Măcar minimul necesar de respect vă rog să ni se dea, pentru că de multe ori am 

citit procesul verbal şi unde am vorbit în ungureşte, nu mi s-a tradus nimic. Am rugămintea 

să se traducă, să se aducă un traducător şi să se traducă exact, pentru că mai înainte am 

uitat să vorbesc în limba română, fiindcă eram presat de timp. 

D-na consilier Benedek: – dacă nu sunt alte intervenii, supun la vot punctul 1 în 

regim de urgenţă. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 4 abţineri (Benedek T., Papuc S.,  Pui S., Bogoşel C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 4 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Bălaş R.) 

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 

Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 353/2017 

referitoare la  înfiinţarea Clubului Sportiv Municipal Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt luări de cuvânt, vă rog a vot. Cine este 

pentru? 

Dl. consilier Peti: -  trebuia la hotărârea anterioară să nominalizăm 2 consilieri. 

D-na consilier Benedek. – d-na secretar, putem să-i nominalizăm? 

Punctul 2 – regim de urgenţă, la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bălaş R., Hermann M.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 voturi împotrivă. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier local al domnului 

Pápai László Zsolt de pe listele  Partidului Oamenilor Liberi: 

Dl. consilier Bakos:– eu totuşi am o nelămurire. Noi am votat adineauri un proiect 

de hotărâre care ne-am dat seama că este incomplet. Nu mi se pare, o revenire la vot, nu mi 

se pare că trebuie să repetăm votul, în schimb aş vrea şi eu o opinie fundamentată juridic, 

cum putem noi în mod intenţionat să votăm o hotărâre incompletă? S-a produs o eroare de 

natură materială sau nu ştiu cum să numesc că nu sunt jurist, dar actul nici nu e lovit de 

nulitate, dar nici nu are obiect. Mi se pare, haideţi să decidem că vom zbura pe marte în 

curând. Mi se pare absurd, dacă în timpul şedinţei constatăm că actul este incomplet, de ce 

să nu-l completăm? Nu revenim la vot. 

D-na consilier Benedek: – faceţi o propunere. Dacă doriţi, putem să punem la vot 

acum doi consilieri, nu ştiu dacă nu va fi atacată de prefect în condiţiile acestea. Pornind de 

la premisa că oricum va fi atacată dacă nu votăm, putem vota. 

Dl. consilier Bakos: - efectiv s-a omis completarea hotărârii cu conţinutul. Nu e 

mare lucru. Eu îl propun pe dl. Kovacs Lajos. 
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D-na consilier Benedek: – o propunere ar fi dl. Kovasc Lajos. 

Dl. consilier Csiki: – şi dl. Bako Szabolcs. 

D-na consilier Benedek: - dacă nu mai sunt alte propuneri, putem vota ambele 

persoane o dată. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bogoşel C., Pui S., Papuc S.) 

Propunerile au fost aprobate cu 14 voturi pentru şi 3 abţineri. 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş R. şi Hermann M.) 

Supun la vot din nou hotărârea cu nominalizările incluse. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bogoşel C., Pui S., Papuc S.) 

Hotărârea a fost adoptată  cu 14 voturi pentru şi 3 abţineri. 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş R. şi Hermann M.) 

Ultimul punct din ordinea de zi. 

Domnule consilier Bakos, ca şi preşedinte al comisiei de validare, ajungem din nou 

la punctul 2 din ordinea de zi. Dacă au sosit actele pe care le aşteptam.. 

Dl. consilier Bakos: - eu nu am aşteptat nici un act, am fost lămurit din varianta 

iniţială, avea viza secretarului. Nu ştiu, colegii care aveau nelămuriri şi au mai primit nişte 

acte pe parcurs, să se manifeste acum.  

Dl. viceprimar Papuc: - vedeţi, domnule Bălaş, că se poate ca cineva care nu mai 

este membru de partid să spună că nu mai este membru în partid? Aţi văzut că se poate? 

Puteaţi de la început să faceţi aşa. Şi nu aveam discuţia asta. Şi dl. Papai putea vota. Dar 

trebuie citit, şi dacă nu, trebuie întrebat.  

Dl. consilier Bălaş: - domnule Papuc, în pauza de consultări, să ştiţi că toţi ceilalţi 

jurişti din primărie  ne-au dat nouă dreptate şi nu dvs. Aşa că nu mai faceţi pe deşteptul sau 

atotcunoscătorul tuturor legilor. 

D-na consilier Benedek:- vă rog să nu discutaţi în polemică.  

D-na consilier Bălaş: - există o situaţie, asta e o situaţie fericită că probabil acea 

persoană urmărea on-line ce s-a întâmplat şi a avut timp să scrie. Dacă acea persoană era 

acum la Safari în Australia şi nu o mai găseam? Sau dacă acel membru al P.O.L. e aşa de 

supărat pe P.O.L., şi-adat demisia şi nu mai vrea să facă acea foaie niciodată pentru că e 

supărat pe partid, noi nu mai putem numi consilier niciodată pentru că nu există acea foaie? 

Dl. viceprimar Papuc: – puteţi face o propunere de lege ferenda, o propunere de 

modificare, eu mi-am exprimat o opinie, a mea. Da. Vă zic, legea nu distinge. Legea face 

vorbire doar de faptul că dacă este membru al unui partid. Dacă nu este, nu zice. Şi dacă nu 

este, atunci trebuie să dovedeşti că nu este. Ştiţi, e o chestiune. Şi dublul profită 

întotdeauna. Sunt principii de drept, nu sunteţi jurist, sunteţi cu cultura dvs. 

D-na consilier Benedek: - nu are rost să continuăm la nesfârşit  această dispută. 

Dl. consilier Bălaş:- da. Deci noi avem dreptate. 

D-na consilier Benedek: - domnule consilier Hermann, dacă aveţi vrei propunere, 

ca să putem trece la vot. 

Dl. consilier Hermann. – fiţi atât de amabilă şi măcar dreptul la replică nu ni-l 

curmaţi, că această discuţie dl. Papuc a generat-o, fluturând acea foaie în mână. 

Onor domnule viceprimar, eu nu am văzut altceva în demersul dvs. decât un mare 

dram de răutate, o încercare de a pune beţe în roate şi inclusiv de a-l împiedica pe colegul 

nostru Papai Laszlo Zsolt în a-şi exercita dreptul de vot asupra proiectelor de hotărâre 

supuse  votului astăzi, nu dezbătute, că aici orice există în această instituţie numai 

dezbatere nu mai există. Şi nu în ultimul rând, aş dori să vă spun că iarăşi v-aţi arogat 
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competenţele Secretarului municipiului şi v-aţi antepronunţat în nişte chestiuni care nu 

ţineau de competenţele dvs. de viceprimar. Dincolo de aceste aspecte, mă miră că tocmai 

dintr-un partid cum e P.S.D. nu ştiţi că dacă partidul decide prin vot intern, prin procedurile 

interne conform Statului, ca o anumită persoană să nu mai fie delegată în Consiliul local, ci 

să meargă următoarea, acolo nu este loc de tocmeală. În mod foarte ciudat, data trecută ne-

aţi dat ora exactă că dl. Maşca trebuie să intre în consiliu, ei bine, nu aţi avut dreptate, dl. 

Maşca nu a intrat în Consiliul local. Acum aţi încercat să veniţi prevalându-vă de o 

persoană cu care dvs. nu aveţi nici o treabă nici pe cale instituţională, nici pe cale politică, 

că de fapt ea ar trebui să intre în Consiliul local, uitaţi-vă că nici ea nu trebuie să intre în 

Consiliul local. Toate documentele au atestat faptul că la nivel de partid s-au luat nişte 

decizii şi era cât de clar faptul că dl. Papai Laszlo Zsolt, în urma deciziei partidului, prin 

adresele semnate inclusiv de preşedintele partidului va intra astăzi în Consiliul local. 

Demersul dvs. nu a dus altceva decât faptul că un nou coleg de-al nostru consilier local nu 

a mai putut vorbi şi nu a mai putut dezbate şi nu şi-a mai putut exercita dreptul la vot. 

D-na consilier Benedek: - domnule consilier, veţi avea ocazia la sfârşitul şedinţei 

să discutaţi în contradictoriu cu dl. viceprimar cât doriţi dvs. 

Dl. consilier Hermann: - discuţiile acesta în contradictoriu de fiecare dată dl. 

viceprimar le-a generat astăzi. 

Dl. consilier Papuc: - domnule Hermann, dvs. nu vreţi să înţelegeţi că nu aţi 

respectat legea? Dezbatem aici dacă respectăm sau nu legea? Cum se pierde calitatea de 

membru, domnule Hermann? Ştiţi atâta lucru? Vă spun eu. Prin deces, prin demisie, prin 

transfer în alt partid politic. Aşa se pierde calitatea de membru, nu că aţi spus dvs. că nu 

mai e. Aţi înţeles? 

D-na consilier Benedek: – veţi discuta asta după sfârşitul şedinţei. 

Dl. consilier Papuc: - nu, nu d-na preşedintă. Nu e vorba de nici o dispută 

personală aici. 

D-na consilier Benedek: – la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată  cu 18 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 

Invit pe dl. Pápai László Zsolt să depună Jurământul. 

Dl. Pápai László Zsolt depune Jurământul.  

Dl. Papai Laszlo: - „Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună 

credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor 

Municipiului Tîrgu Mureş”. 

 D-na consilier Benedek. – felicitări, domnule Pápai László Zsolt. 

În cele ce urmează, aşa cum am votat la începutul şedinţei, invit să ia cuvântul pe 

dl. Bakos Lorant, pentru 3 minute.  

Dl. Bakos Lorant: - sunt administrator la SC Yaya Garden SRL punct de lucru pe 

str. Revoluţiei nr. 12. Sunt aici în numele celor cca 200 de cetăţeni domiciliaţi, cu 

reşedinţă, sediul social, punct de lucru pe str. Revoluţiei. Aş dori să prezint situaţia care ne-

a revoltat, s-a amenajat o bandă de circulaţie prin desfiinţarea unei benzi întregi de parcare 

de pe str. Revoluţiei, de la Liceul de Artă până la Petrom. Consecinţele şi efectele negative 

ale acestei hotărâri  abuzive: creşterea gradului de poluare fonică şi toxică prin noxele 

emanate, scăderea calităţii vieţii riveranilor, mai ales a celor vârstnici prin traficul intens şi 

prin imposibilitatea opririi autoturismului, scăderea valorii imobilelor, clădirilor, prin 

absenţa parcărilor, traficul este mult mai aglomerat acum decât înainte de schimbarea 

drastică şi negândită, deşi scopul a fost fluidizarea traficului conform răspunsului primit de 
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la A.D.P. Fiind vad comercial, au scăzut foarte mult vânzările la firmele de pe această 

stradă, neavând locuri de parcare unde să oprească clienţii, curierii, cei care se ocupă de 

aprovizionare având de asemenea probleme cu transportul mărfurilor, agenţii comercialei, 

vreau să precizez că zona aceasta este frecventată de mulţi bolnavi cu probleme 

locomotorii a căror două locuri de parcare special amenajată au avut o importanţă deosebită 

şi care la rândul lor au fost sistate.  

Aceste firme mici au per total mai mult de 75 de angajaţi care resimt mult scăderea 

vânzărilor. Mai mult de cât atât, unii au accesat fonduri europene pentru a deschide o mică 

afacere care acum este în pericol. Cerem să se remedieze şi să se revină la situaţia iniţială 

fără improvizaţii şi tăieri de arbori cum am auzit că vor unii. În cazul nesoluţionării 

problemelor noastre, vă anunţăm că în viitorul  apropiat este foarte posibil să ne exprimăm 

şi prim alte metode de proteste, inclusiv demonstraţii de stradă, rog consilierii pe această 

cale să urmărească şi pe reţelele de socializare problemele pro şi contra ale cetăţenilor 

oraşului, acestea putând fi şeruite sau comentate aşa cum sunt şi alte postări despre realizări 

şi nu numai, ale acestui oraş. Rog de asemenea consilierii să ia cuvântul şi să spună cum ar 

reacţiona şi cum s-ar simţi dacă ar fi în situaţia noastră. 

Dl. consilier Csiki: - stimate domnule Bakos Lorant, săptămâna viitoare este 

comisie de circulaţie. Am rugat să verifice data şi ora, cred că este săptămâna viitoare 

marţi, eu vă invit să veniţi la comisia de circulaţie să prezentaţi aceste probleme. Stimate 

domn, nu ştiu ce s-a întâmplat şi ce nu s-a întâmplat, eu încerc să vin să dezbatem aceste 

lucruri să vedem ce modificări se pot face, pentru că într-adevăr înţeleg ce spuneţi dvs., să 

vedem ce putem face. Eu nu pot să răspund ce s-a întâmplat sau ce nu s-a întâmplat. 

Haideţi săptămâna viitoare la comisie  să dezbatem acest lucru. 

Dl consilier Bălaş: - nu am vrut să vorbesc, dar totdeauna când vorbeşte dl. Csiki, 

mă inspiră. Îmi aduc aminte cum anul trecut colegul meu Hermann a avut un amendament 

la buget prin care să se achiziţioneze un simulator de trafic. Acest simulator de trafic încă 

nu a fost achiziţionat. Dacă ar fi fost achiziţionat sunt ferm convins că profesioniştii care au 

realizat acest lucru pe str. Revoluţiei, l-ar fi folosit acest simulator de trafic şi ne-ar fi dat 

exact care este cea mai optimă variantă  pentru ca nimeni, nici circulaţia şi nici riveranii să 

nu sufere. Aşteptăm în continuare cu interes achiziţia acestui simulator de trafic pentru ca 

pe viitor să nu se mai întâmple ce s-a întâmplat acum pe str. Revoluţiei. 

Dl. consilier Hermann: - mulţumesc, în primul rând în nume propriu adresându-

mă acestor cetăţeni. Vreau să-mi cer  scuze pentru faptul că aţi fost ţinuţi aici 3 ore, în loc 

ca la începutul şedinţei să puteţi lua cuvântul pe acele 3 minute şi să lămurim şi să 

rezolvăm problema cel puţin la nivelul acestui plen în maxim 5-6 minute. Eu cred că nici 

un cetăţean al urbei noastre nu merită această bătaie de joc, indiferent de regulamente sau 

alte chestii. Se pare că acel regulament este bun numai când e vorba să se bage pumnul în 

gura unor oameni, sau să fie reduşi la tăcere, sau să fie determinaţi să renunţe, sau să fie 

demotivaţi, etc. Au şi plecat, au fost aici foarte mulţi oameni, inclusiv persoane vârstnice, 

au plecat din sală.  

Legat de softul de simulare de trafic pentru  care am făcut amendament anul trecut 

şi am făcut propunere de inserţie bugetară, când am întrebat pe un distins domn de la 

A.D.P. dacă au demarat procedurile de achiziţie şi de ce nu l-au achiziţionat, răspunsul a 

fost data aşa, din cot, „dar cine să lucreze cu el”? Suntem totuşi în Secolul XXI, în era 

digitală, aşa cum mulţi dintre noi am învăţat de la zero să folosim Word, Excel, 

PowerPoint, diferite softuri de evidenţiere sau alte softuri cu care lucrăm în viaţa noastră 

cotidiană, aşa s-ar fi găsit cu siguranţă şi nişte ingineri care să înceapă de la zero şi să 

înveţe să lucreze cu un asemenea soft de simulare de trafic şi să ne profesionalizăm. Pe de 

altă parte, a fot o decizie, nu ştiu cât de greu ne-ar fi fost, sincer, şi nu ne face cinste, 

credeţi-mă, să admitem în faţa acestor oameni în loc să ne răţoim la ei, că ne cerem scuze. 
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Vă dau un exemplu pur ipotetic. Domnilor, am avut intenţii bune, pentru că nu am vrut 

altceva decât să fluidizăm traficul, pentru că sunt ambuteiaje foarte mari şi au fost nişte 

aspecte de care nu ne-am dat seama sau nu am ţinut cont, nu a fost cu rea intenţie, ne cerem 

scuze pentru toate neplăcerile cauzate şi ne vom da silinţa, vom depune toate diligenţele să 

vă rezolvăm problema să vă scoatem  din acest calvar. Ar fi ţinut de un minim bun simţ 

faţă de onor cetăţeanul târgumureşean plătitor de taxe şi impozite, să avem această 

abordare faţă de el, şi nu să-l lăsăm să aştepte până la sfârşitul şedinţei, nu să-i punem la 

punct, nu să le dăm ora exactă, că în fond noi în această sală suntem noi pentru ei şi nu ei 

stau la cheremul nostru. 

D-na consilier Benedek: – invit la cuvânt  pe d-na Atomei Olga. 

Dl. consilier Bălaş: - d-na director de la Gimnaziul Al. Ioan Cuza a plecat, nu ştiu 

de ce, vreau să vă spun doar atât că ieri dânsa a fost mandatată de către Consiliul de 

administraţie al Gimnaziului Al. Ioan Cuza, cu vot în unanimitate, să vină astăzi să ia 

cuvântul aici. 

Eu fac parte din acel Consiliu de administraţie. Toate cadrele didactice din acest 

gimnaziu sunt revoltate că şcoala a făcut un proiect de buget în baza necesarului pe care îl 

estimau acolo la şcoală că ar fi nevoie, iar la primărie din acest buget, ei cerut 800 mii lei, 

li s-a spus că vor primi doar 180 mii lei. Prin aceşti 180 mii lei nu se respectă nici măcar 

standardul de cost pe elev prevăzut de legea educaţie naţionale. S-a spus că primăria mai 

plăteşte 155 mii lei gaz şi curent. Cu tot cu costul pe elev care ar fi, s-a calculat că ar fi 

nevoie de 450 mii lei pentru ca totul să fie în regulă. Ceea ce a deranjat foarte mult 

conducerea acestui gimnaziu şi a indignat pe profesori, a fost şi faptul că directoarea şcolii 

că  a fost obligată sau i s-a sugerat să semneze neapărat bugetul pe care îl zice Primăria, 

pentru că dacă nu, nu va mai primi nici un ban. Cam aşa  se poartă discuţiile în Primăria 

Tîrgu Mureş, trebuie să ştiţi, eu am fost doar martor la nemulţumirea lor, dar nici nu pot să  

nu vă zic ce s-a discutat în acel Consiliu de administraţie, deci ceea ce v-am redat aici cu 

martori, este şi un ziarist de la cotidianul zi de zi, Florin Marcel care este reprezentantul 

părinţilor în Consiliul de administraţie, sunt cadre didactice şi vă pot relata că ceea ce am 

spus facem este sută la sută adevărat. 

Dl. consilier Hermann: – suntem la luările de cuvânt de la sfârşitul şedinţei. 

D-na consilier Benedek: – exact. Formaţiunea dvs.  politică a vorbit 6 minute, mai 

aveţi 4. 

Dl. consilier Hermann: - mulţumesc, îmi vor fi mai mult decât suficiente. 4 plus 

4, dacă se poate. 

D-na consilier Benedek: - 4 minute. 

Dl. consilier Hermann: – am înţeles. Se pare că nu voi fi lăsat să vorbesc şi în 

limba maghiară, denotă o anumită atitudine despre care nu vreau să vorbesc. 

D-na consilier Benedek: - puteţi vorbi 2 minute în limba română şi 2 minute în 

limba maghiară. Am vorbit acum 2 şedinţe despre deschiderea unei şampanii. Şi vreau să 

vă spun doar atât: când  P.O.L. a fost înfiinţat ca prin mişcarea pornită de la firul ierbii, una 

dintre premisele noastre a fost dorinţa ca oamenii, cetăţenii Tîrgu Mureşului să participe 

într-un număr cât mai mare la deciziile urbei. Asta s-a referit inclusiv la membrii noştri, 

colegii noştri cu care ne-am înhămat împreună pentru un proiect comun. La vremea 

respectivă s-a adus inclusiv o discuţie de principiu prin care consilierii locali să se 

înlocuiască între ei prin rotaţie, astfel asigurând o reprezentativitate cât mai mare prin 

implicarea cât mai multor oameni pentru a se lua nişte decizii bune şi corecte în favoarea 

comunităţii.  

Pe latura vieţii mele profesionale urmează să semnez un contract care îmi va 

solicita plecarea din ţară pe o perioadă mai lungă, neputând să aloc atât de mult timp 

problemelor din Consiliul local şi problemelor oraşului cât am alocat în ultimii 2 ani, mi se 
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pare corect să vină cineva care poate aloca mai mult timp în viitor, decât voi putea să aloc 

eu din timpul meu. Activitatea de ales local pentru mine, 2 ani de zile a însemnat o 

experienţă din care sincer vorbind între noi, ar fi fost multe lucruri pe care nu aş fi dorit să 

le trăiesc, am avut şi experienţe bune, am avut şi experienţe proaste, am simţit pe pielea 

mea ce înseamnă tirania unei majorităţi, ce înseamnă când nu te lasă cineva să vorbeşti, să 

dezbaţi, să propui, să amendezi, doar în sensul de a lua nişte decizii bune, juste, corecte şi 

echitabile pentru târgumureşeni în primul rând. Pe această cale stimaţi colegi, aş dori să vă 

anunţ astăzi despre decizia mea unilaterală fără a fi fost influenţat de oricine, de a mă 

retrage din Consiliul local şi a lăsa loc următorului coleg  de pe lista Partidului Oamenilor 

Liberi. Mult succes în activitatea dvs.! 

D-na consilier Benedek: - mai aveţi 1 minut să vă exprimaţi în limba maghiară. 

Dl. viceprimar Papuc: – eu am zis că o să plâng şi după dvs. şi vreau să-mi daţi 

posibilitatea să plâng şi după dvs.  

Dl. consilier Peti: - stimaţi colegi, sunt puţin surprins de decizia colegului nostru, 

deşi am avut poate de multe ori idei şi dezbateri în contradictoriu, dar sunt convins că 

fiecare dintre noi şi toţi colegii consilieri susţin propriul adevăr şi adevărul pe care crede că 

reprezintă interesele comunităţii, dar la urma urmei, adevărul suprem îl dă cetăţeanul  de 

fiecare dată când votează. Eu nu vreau să trag de timp, citesc o carte foarte interesantă a 

cărui citat ca şi un gând de început cam în felul următor: să-ţi trăieşti viaţa pământească ca 

şi cum ai trăi o eternitate şi să te pregăteşti pentru viaţa de dincolo ca şi cum ar veni mâine. 

Îi urez mult succes colegului nostru. 

Dl. consilier Csiki: - stimată d-nă preşedinte, stimate coleg Herman Christian, 

ţinând cont că am fost în aceleaşi comisii, atât la buget cât şi în comisia de circulaţie, ne-

am intersectat de multe ori chiar, sau foarte multe zile şi ore am petrecut împreună în 

comisii. Mă surprinde şi pe mine, va fi o lipsă pentru că ne-am obişnuit şi cu el, mai ales 

orele acelea lungi la comisia de buget. Eu îi urez mult succes şi sper că cel care vine, măcar 

nivelul d-lui consilier de punctualitate şi fără absenţe în comisii, o să atingă nivelul dvs. eu  

vă urez mult succes în carieră şi în viaţa particulară. 

D-na consilier Benedek: - doresc să anunţ că luăm act de demisia d-lui consilier 

Hermann  din Consiliul local Tîrgu Mureş, domnule consilier, şi eu vă doresc succes în 

carieră mai departe. Ţin să precizez că rolul meu, fiindcă aţi făcut referim la activitatea mea 

ca preşedinte de şedinţă, rolul meu ca preşedinte de şedinţă este să mă asigur că şedinţa 

decurge conform regulamentului şi că nu degenerează în direcţii pe care nu ni le dorim şi 

care nu sunt în interesul cetăţeanului. Am oprit pe cei din partidul  meu aşa cum am oprit şi 

pe cei din alte partide atunci când a fost nevoie. Aşa încât îmi pare rău că sunteţi 

nemulţumit, dar nu e uşor să conduci o şedinţă, şi dacă vă amintiţi, la şedinţa trecută foarte 

greu s-a găsit cineva care să-şi asume această responsabilitate. Eu îmi exprim speranţa că 

după ce ne despărţim de la nivelul Consiliului local, veţi avea o activitate frumoasă în 

continuare în carieră şi vă veţi aminti cu plăcere de aceste dezbateri din Consiliul local. 

Deşi aţi depăşit timpul alocat formaţiunii dvs. politice, pentru că este probabil ultima luare 

de cuvânt în Consiliul local, vă dau cuvântul. 

Dl. consilier Hermann: - în aceste momente, nu văd sensul şi rostul unor acuze, ce 

a fost, cum a  fost, daţi-mi voie să vă spun doar un singur lucru şi este o opinie personală. 

Pe latura umană, această muncă pentru mine a implicat un consum de energie şi o uzură 

foarte mare. Şi eu chiar mi-am dat silinţa să vin pregătit la aceste şedinţe. Eu cred că toţi 

cei care mă cunosc şi au crezut în mine, şi ne-au urmărit activitatea, au observat că buna 

intenţie, buna credinţă primează. Şi că nu m-a interesat altceva, decât să trăim într-un oraş 

mai bun, mai frumos, mai civilizat, să avem o calitate a vieţii mai bună. Fără să vreau să 

critic pe nimeni, făcând înainte o mică paranteză, eu când am intrat în acest Consiliu local, 

eu nu am intrat cu oarecare interese personale de a dobândi diferite foloase, de a-mi 
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promova diferite interese materiale, financiare, politice sau alte chestii, ci chiar am vrut în 

primul rând să mă simt bine în oraşul meu. Faptul că datorită muncii mele şi activităţii 

mele din ultimii ani am călătorit foarte mult prin lume şi prin Europa inclusiv, şi am văzut 

acel nivel de civilizaţie care foarte uşor poate fi implementat şi la noi acasă eu am spus „hai 

că se poate”, şi asta fără inventăm noua 15-a oară apa caldă sau să-i punem coada la prună, 

pur şi simplu trebuie luate doar exemplele de bună guvernare şi să le punem în practică 

acasă.  

Ultimul lucru pe care vreau să-l spun şi sper să nu-mi poarte nimeni pică, după 

părerea mea oraşul nu se îndreptă într-o direcţie bună. Şi dacă nu am avut şansa să spun 

acest lucru când am avut şedinţa de buget când am vrut să-mi spun opinia despre acel buget 

şi ce reflectă acel buget, cel puţin după părerea mea subiectivă, regret teribil că oraşul în 

care mă simt acasă, în care îmi plătesc taxele şi impozitele, oraşul în care mi-am înfiinţat 

firma în care m-am întors după 7 ani de plecare în străinătate, şi am adus toţi banii pe care 

i-am muncit peste mări şi ţări cu parteneri externi, contribuind inclusiv la rândul meu, în 

modul meu umil la binele comun, mă doare teribil că se duce într-o direcţie proastă, că am 

ajuns să fim un oraş sufocat de dosare de corupţie, că anumite grupuri transpartinice şi-au 

confiscat acest oraş şi interesul unor grupuri primează faţă de interesul cetăţeanului şi vreau 

să-i asigur pe toţi târgumureşenii care m-au susţinut, care mi-au urmărit activitatea,  care au 

crezut în mine, că nu i-am lăsat baltă. E pur şi simplu despre faptul că trebuie să trăiesc şi 

eu din ceva, inclusiv pe partea vieţii profesionale, datorită faptului că m-am implicat în 

acest proiect şi am fost parte din acest Consiliu local aproape 2 ani, a trebuit să fac şi eu un 

sacrificiu. Dar este un sacrificiu pe care nu-l poate face nimeni la infinit, pentru că toţi 

avem o existenţă, toţi avem un trai şi fiecare în primul rând trăieşte din ceea ce poate să 

trăiască şi nu dintr-o indemnizaţie de consilier de câteva sute de lei. Nici nu pentru aceşti 

bani am venit în Consiliul local cum sper că mulţi dintre voi, sau cred cel puţin că mulţi 

dintre voi nu pentru asta aţi venit. Eu, încă o dată vă urez mult succes, capul sus 

târgumureşenilor. 

D-na consilier Benedek: - daţi-mi voie ca în  încheierea şedinţei să urez colegilor 

noştri care sărbătoresc săptămâna viitoare Sărbătorile Pascale, să le urez Paşte fericit, 

Kellemes  húsvétot şi declar şedinţa închisă. 

Dl. consilier Bălaş: - în numele alegătorilor P.O.L. şi a P.O.L. îi mulţumim toţi lui 

Hermann Mark Christian  pentru activitatea depusă, a făcut un efort considerabil, zile poate 

şi nopţi petrecute pentru a întocmi proiecte de hotărâri şi alte lucruri care au fost sau care se 

vor vedea a fi folositoare pentru oraşul Tîrgu Mureş. Mulţumim, Mark. 

 

Nemaifiind alte discuţii  la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 

local se încheie. 
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